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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök úr !

„Tervezi-e a Kormány az állami üdülővagyon értékesítését?” címmel, a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Orbán Viktor miniszterelnökhöz . Kérdésemre a választ
írásban kérem !

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Az 1990 előtti – szovjet mintára erőszakosan kiépített, egypártrendszer ű – Magyarországon a z
állami nómenklatúra az üdültetés és a rekreáció változatos formáinak kedvezménye s
igénybevételi lehetőségét alakította ki az általa arra érdemesnek tartott dolgozók számára .
A diktatúra évtizedeiben a nehéz gazdasági helyzetű , elavult termelési struktúráj ú
Magyarországon jelentős vagyont képvisel ő állami, szakszervezeti, párt-, valamint tanácsi
fenntartású üdülőlétesítmények és hálózatok várták vendégeiket, melyek fenntartása jelentős
költségekkel terhelte meg üzemeltetőit .

A rendszerváltást követő években az üdülővagyon – jogi értelemben aggályos és több esetben
nem teljesen tisztázott – fenntartói és strukturális átalakulását követ ően számos komplexum
állami tulajdonban maradt, melyek feladata a minisztériumok, a Kormány, illetve a
miniszterek irányítása alatt m űködő költségvetési szervek, állami tulajdonú gazdaság i
társaságok, továbbá az államélet szempontjából fontos közfeladatot ellátó hivatalok által
foglalkoztatott személyek, illetve onnan nyugdíjba vonult dolgozók rekreációjának ,

üdültetésének kedvezményes díjon történő biztosítása . Társadalmunk e tagjai a pártállami

években biztosított el őjoghoz hasonló – demokráciákra nem jellemző – kedvezményben
részesülnek más, nem állami szférában dolgozó honfitársainkhoz képest, az üdülés i

lehetőségeket biztosító épületek és létesítmények, a hozzájuk kapcsolódó infrastruktúr a

fenntartása a költségvetés számára aránytalan mértékű többletkiadást eredményez .

A 2002 és 2010 közötti szocialista-szabad demokrata kormányzás állami kiadásokat jelentős
mértékben – sokszor tisztázatlan körülmények között – növel ő politikájával, az akkori

koalíció „építés helyett rombolás” szemléletével szemben, a jó és olcsó állam kiépítése, a

takarékos állami gazdálkodás megteremtése nehéz, ugyanakkor küzdelmes feladatot ró a



Fidesz — Magyar Polgári Szövetség és a Kereszténydemokrata Néppárt országgy űlési
képviselőcsoportjaira, valamint a Nemzeti Ügyek Kormányára. Az állam eddigi
szerepvállalásai terén több – eddig tabunak számító – kérdésben indokolt az ellátott feladatok ,
valamint a polgárok számára biztosított (elő)jogok rendszerének újragondolása a
költséghatékonyság, továbbá a társadalmi egyenl őség feltételeinek megteremtése érdekében .
A kormányzásunkat megel őző két ciklusban a felelőtlen állami gazdálkodás, a
kiszámíthatatlan, olykor a hozzá nem értés jeleit mutató központi gazdaságpolitik a
következtében a társadalom jelentős hányadának romlottak az életkilátásai, a negatív
perspektívák eredményeként fiatalok döntöttek a külföldi munkavállalás mellett, a vidék
Magyarországa hanyatlásnak indult, miközben honfitársaink ezrei az elmúlt rendszerb ő l
örökölt kedvezményes üdülési rendszer előnyeit élvezhetik, melynek fenntartásáért szűkös
költségvetési keretbő l – közpénzen – gazdálkodó szervezetek tartoznak felelősséggel .

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Az állami üdülési vagyon KISZ-káderek és üzlettársaik, valamint a nómenklatúrájukho z
tartozó személyek által több esetben gyanús körülmények között privatizált részeine k
magánosítását követően megmaradt részei fenntartási költségeinek megtakarítása, továbbá a
honfitársaink jelentős részében ellenérzést keltő előjogok eltörlése érdekében indokolt a z
állami üdülési-üdülői vagyon tiszta körülmények közti, a jogszabályok maradéktala n
betartásával lefolytatott, valós piaci értéken történő értékesítése .

Tervezi-e hazánk Kormánya a racionális állami gazdálkodás megteremtése érdekében a fent i
vagyonelemek értékesítését, amennyiben igen, mikorra várható az eljárások megkezdése? A
Magyarország számára előnyös, ésszer ű és jogkövető értékesítési eljárások lefolytatásának
következtében hazánk költségvetése jelent ős többletbevétellel számolhat, amely növeli a
kérdés fontosságát és súlyát: mikor számolhat az államháztartás az így befolyó bevételekkel ?

Várom Miniszterelnök Úr megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2011. november „44-.”

Lázár Jáno
Fidesz — Magyar Polg Szövetség
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